
Onderwijs en zorg voor (hoog)begaafde kinderen  

 

Nieuwsbrief 6        juni 2021 

 

In deze laatste nieuwsbrief van het schooljaar 2020-2021 willen we graag terugkijken op 

het afgelopen jaar. We willen jullie meenemen in wat we hebben bereikt in het afgelopen 

schooljaar en wat er het komende jaar onder andere in de planning staat.  

 

Studiemiddagen: 

Het afgelopen schooljaar zijn er verschillende onderwerpen behandeld tijdens de 

studiemiddagen. Zo was er de mogelijkheid om deel te nemen aan studiemiddagen over 

basis kennis rondom HB – beleid opzetten – signaleren – het jonge kind – 

klassenmanagement – hersenen en leren 

De studiemiddagen zijn uiteindelijk allemaal digitaal gegeven, wat natuurlijk alles te 

maken had met de regels rondom Corona. Desalniettemin zijn de studiemiddagen goed 

bezocht en zijn we blij dat we zoveel mensen bijéén hebben kunnen krijgen rondom het 

onderwerp hoogbegaafdheid. 

Een laatste studiemiddag stond gepland voor 1 juni, dit bleek niet een handig moment in 

het schooljaar te zijn. Veel mensen gaven aan dat ze wel wilden, maar het niet konden 

redden qua drukte. Helaas hebben we toen enkele leerkrachten moeten teleurstellen die 

zich wel hadden aangemeld. Wij hebben hiervan geleerd en plannen de studiedagen op 

tijd en plannen na de meivakantie geen studiemiddag meer in. De onderwerpen die 1 

juni aan de orde zouden zijn, hebben we doorgeschoven naar het komende schooljaar.  

Hierbij gelijk de planning van de studiemiddag voor het schooljaar 2021-2022: 

 

Donderdag 14 oktober 2021 

• Executieve Functies 

• Overgang naar het VO voor HB leerlingen 

Dinsdag 30 november 2021 

• Mindset 

• Communiceren met ouders van HB leerlingen 

Maandag 7 februari 2022 

• Onderpresteren 

• Dubbel bijzonder 

Dinsdag 19 april 2022 

• Herhaling van twee van de bovenstaande studiemiddagen (op basis van de keuze 

van de deelnemers) 

 

HB-coördinatoren-school:  

Op een heel aantal scholen was er bij aanvang van de pojectperiode al iemand die de hb-

coördinator van de school is. En gelukkig weten we inmiddels dat op bijna iedere school 

een hb-coördinator is. Dat is ontzettend fijn. Deze hb-coördinator kan bij alles omtrent 

(hoog)begaafdheid betrokken worden binnen de school. En alle informatie die vanuit de 

netwerkgroep-HB komt, gaat ook naar de hb-coördinator-school. Zo weten we zeker dat 



de juiste persoon op school wordt bereikt.  

En voor ouders van (hoog)begaafde kinderen is het fijn als de hb-coördinator betrokken 

kan worden bij gesprekken over hun kinderen.  

Super fijn dat er nu dus zoveel hb-coördinatoren-school zijn!  

 

HB-coördinatoren-werkgebied:  

En dan is er ook een hb-coördinator per werkgebied. Ook dit is in het afgelopen 

schooljaar gerealiseerd. De hb-coördinatoren-werkgebied overleggen onder andere met 

de hb-coördinatoren-school. Zo zijn zij goed op de hoogte van alles wat er speelt binnen 

de scholen. Wanneer de hb-coördinator-school wil brainstormen over een leerling of over 

plannen binnen de school, dan kan dat met de hb-coördinator-werkgebied. Soms kan het 

ook zinvol zijn voor de hb-coördinator-werkgebied om bij een MDO aan te sluiten. En 

mee te denken met school en ouders.  

Na de zomervakantie zullen wij een nieuwsbrief speciaal weiden aan de hb-

coördinatoren-werkgebied. Zij zullen zichzelf dan voorstellen, aangeven in welk 

werkgebied zij werkzaam zijn. En we zullen omschrijven waarvoor en hoe ze te 

benaderen zijn.  

 

Ouderavonden:  

Vanuit de netwerkgroep HB is een 3-tal ouderavonden georganiseerd voor ouders van 

meer- en hoogbegaafde kinderen. Er bleek veel behoefte te zijn aan zo’n avond, want de 

aanmeldingen kwamen in grote getalen binnen. Een verslag van deze avonden is hier te 

vinden: https://www.ppo-nk.nl/thoughts/4732  

 

PO / VO:  

Het is prachtig om te zien hoeveel er al gebeurt op de basisscholen rondom 

(hoog)begaafdheid. En uiteraard gaat het nog niet overal altijd goed, maar de wens om 

steeds meer te weten over het onderwerp en hiermee aan de slag te gaan is groot.  

En dan komt er na de basisschool het voortgezet onderwijs. Ineens een heel andere 

school. Die overgang van PO naar VO is voor alle leerlingen al spannend en zeker ook 

voor de (hoog)begaafde leerlingen, waar op de basisschool veel aandacht voor is 

geweest.  

Gelukkig vinden zowel PO als VO het erg belangrijk dat de overgang soepel kan verlopen. 

Dit maakt dat er het afgelopen jaar een werkgroep is ontstaan van PO-VO voor HB. Hier 

wordt met elkaar gezocht naar hoe de overgang van PO naar VO nog beter kan verlopen. 

En ook houden we elkaar op de hoogte van de ontwikkelingen binnen het PO en VO op 

het gebied van (hoog)begaafdheid.  

 

Bovenbestuurlijke plusklas:  

De pilot 'Bovenbestuurlijke Plusklas (BBP)' gaat binnenkort van start! 

Met de BBP geven we leerlingen uit groep 5 t/m 7 tijdelijk aanvullend onderwijs op maat, 

passend bij de leerbehoefte van meer- en hoogbegaafde leerlingen voor de basisscholen 

in werkgebied Alkmaar Zuid en Oost. Leerlingen waarvan de school handelingsverlegen is 

wat betreft onderwijsaanbod en/ of peercontact kunnen voor deze klas aangemeld 

worden, waarop een zorgvuldige aanmeld- en selectieprocedure zal volgen.  

In eerste instantie gaat het enkel om de werkgebieden Alkmaar Oost en Zuid. Dat is ook 

het idee van een pilot, dat we eerst goed gaan kijken hoe dit loopt en wat de plussen en 

de minnen zullen zijn.    

https://www.ppo-nk.nl/thoughts/4732


 

Expertise centrum:  

Het idee is om een expertisecentrum hoogbegaafdheid op te richten. Hier kan iedereen 

terecht voor informatie over hoogbegaafdheid, maar ook voor hulpvragen en nog veel 

meer. Het zal toegankelijk worden voor zowel scholen als ouders. We zijn nu in de fase 

van het brainstormen over hoe dit goed op te zetten. Dus het is er nog niet, maar het zal 

er wel komen. 

 

Werkplaats voor HB-coördinatoren van de scholen en IB-ers:  

Er is een pagina vormgeven binnen de werkplaats van het samenwerkingsverband voor 

HB-coördinatoren van de scholen en werkgebieden. Op deze werkplaats wordt informatie 

gedeeld, kunnen mensen ervaringen delen en kennis uitwisselen. Er wordt steeds 

actiever gebruik gemaakt van werkplaats door de HB-coördinatoren van de scholen en 

IB-ers en andere leerkrachten, waardoor hier bijna automatisch een lerend netwerk tot 

stand komt. Zie hier: https://www.ppo-nk.nl/groups/18-hoogbegaafd/welcome 
 
 

Opleiding ‘Specialist hoogbegaafdheid’:  

Op (bijna) iedere school is nu een hb-coördinator-school. En een aantal hb-

coördinatoren-school heeft een opleiding gedaan over hoogbegaafdheid. Maar er zijn ook 

hb-coördinatoren-school die wel veel affiniteit hebben met deze leerlingen en zelf al veel 

uitzoeken, maar nog niet een opleiding hebben genoten. Voor deze groep leerkrachten 

hebben we een opleidingstraject samengesteld waarbij ze in een jaar tijd heel veel 

kunnen leren en delen over hoogbegaafdheid. Dit zal deels online en deels fysiek worden 

gegeven. Een mooie hybride vorm dus.  

 

Opleiding ‘Een goede start voor hb-kinderen’:  

Hoe mooi zal het zijn dat kinderen met een ontwikkelingsvoorsprong al zo vroeg in een 

rijke leeromgeving terechtkomen, dat je daarmee deze kinderen nog sneller kunt 

signaleren én dat ze zich minder gaan aanpassen aan anderen en daarmee ook minder 

het risico lopen om uit te vallen in het onderwijs.  

Juist daarom zijn we er zó trots op dat een aantal scholen en IKC’s mee gaat doen met 

de pilot ‘een goede start voor hb-kinderen’. Op deze manier zal er bij de peuters al 

sprake zijn van een rijke leeromgeving en zal de overgang van peuter naar kleuter nog 

soepeler verlopen. En het allermooist is het nog wel dat deze manier van onderwijs 

aanbieden voor echt álle leerlingen goed zal zijn.  

 

Scholingstraject hb-coördinatoren en enkele consulenten:   

Er is ook een verdiepend opleidingstraject samengesteld voor de hb-coördinatoren-

werkgebied en de consulenten. Alle hb-coördinatoren-werkgebied zullen hieraan 

deelnemen en een aantal consulenten zal hieraan deelnemen.  

Hoe mooi dat we zo straks nóg meer expertise zullen hebben binnen het 

samenwerkingsverband! 

 

 

 

 

https://www.ppo-nk.nl/groups/18-hoogbegaafd/welcome


Zo, dat was het dan. 

Als het zo op een rijtje staat, dan is het duidelijk zichtbaar hoeveel er al gaande is. En 

uiteraard gaat het ons nooit snel genoeg. En er zullen nog steeds leerlingen zijn die nog 

niet voldoende gezien worden. Maar de wil om bewust bekwaam te worden is groot!  

 

 

 

Voor nu voor iedereen een heel fijne vakantie gewenst.  

Netwerkgroep HB                                                        

 


